

國立清華大學雙聯學位推廣補助第二梯次徵件公告

2022.08.29 更新

國立清華大學（以下簡稱本校）為開發雙聯學位合作案、促進雙邊人員流動、落實雙邊協議運作，培養領導人才，特依國立清華大學與境外大學辦理雙聯學位實施辦法、國立清華大學雙聯學位推廣補助細則，辦理補助徵件。第二梯次補助將於9月30日（五）截止，申請說明如下。

一、申請資格

1. 申請者須為本校在學學生、教師。
2. 申請者於申請及出國期間均應具本校學籍或教師資格。
3. 資格、訪問地區須符合今年度教育部 Q 類深耕法規之人員。
4. 優先補助「校級合作案」與「本校人員出訪」，「院系級合作案」及「來訪」次之。

二、補助類型與額度

依雙聯案性質核給以下額度

	項目名稱	說明	補助對象	目標與備註	補助額度
1	雙聯計畫開發種子基金	補助院系所或研究中心辦理尚未具備雙聯協議之雙邊學術會議，鼓勵各單位與境外大專院校拓展合作關係。	院 研究中心 (針對無雙聯者)	1. 提供教學單位資源拓展學碩合作關係 2. 簽署新的雙聯協議 3. 年底應回報績效以利評估隔年補助	實體：上限 10 萬 或 虛擬：上限 5 萬
2	雙聯計畫雙邊學術研討會補助	補助院系所或研究中心辦理已具備雙聯協議之雙聯學術研討會，以利與境外大專院校落實合作。本項目以優先補助校級雙聯學位計畫為原則。	院 研究中心 (針對已有雙聯者)	1. 提供教學單位資源鞏固合作關係 2. 增加雙聯學生數	實體：上限 10 萬 或 虛擬：上限 5 萬
3	雙聯學位計畫互訪補助	促進雙邊人員交流 學生：在學雙聯計畫學生（碩士班、	雙聯學生	鼓勵學生、教師互訪	上限 5 萬

	博士班學生優先) 至雙聯學校從事實 驗或研習，包含來 訪及去訪之雙聯學 生。 教師：目前指導雙 聯計畫在學學生之 本校、外校教師。	雙聯指導 老師		依職銜撥付 日支費，上 限5萬
--	--	------------	--	-----------------------

*歡迎跨所屬院系中心合作，然建議仍以PI所屬單位申請。

三、獎學金名額

1. 未設名額上限，將視年度預算、院系平衡，彙整相關參考資訊供委員會參考審議之，請各單位提供推薦排序。
2. 考量疫情，各種活動可能有取消的情況，請各教學單位、中心提報排序名單。

四、執行期間

1. 獲本補助人員至遲應於2022年11月15日(含當日)完成合作案，且最晚於2022年11月30日前(含當日)完成結案、核銷，屆期未完成者，視為放棄，須繳回已支領之補助，俾符合校方經費支用規定。
2. 本補助可補助已於2022年1月1日起至公告日間已完成事實之活動，唯須注意會計法規。

五、審核方式

1. 本獎學金審核，分為初審、複審二階段。初審由申請人就讀之系院、中心負責。各單位進行初審，將排序後之推薦名單、申請資料，於**2022年9月30日(五)17時前**彙整電子檔送全球事務處(drc@my.nthu.edu.tw)複審。
2. 複審由全球處邀集研發處及各學院代表召開會議，審查委員得採實質審查，並以訪問計畫書內容、訪問機構聲譽等等，合議制決定獲補助名單。
3. 審查會議將請各院雙聯委員不吝出席。

六、申請文件

請申請者依申請項目，以A4格式繕打(或以正楷書寫)相關文件，依序排列後送院系初審，再由院系彙整送全球研究合作組。

1. 申請表
 - (1). 種子基金
 - (2). 雙聯研討會補助
 - (3). 互訪補助-教師
 - (4). 互訪補助-學生
2. 契約

3. 邀請信件（含訪問目的、訪問內容及日程、邀請單位）
4. 推薦信（適用學生互訪補助）
5. 其他有利文件（選繳）

七、補助方式

1. 經費核銷應符合「國立清華大學辦理會議講習訓練與研討各項經費支給基準」、「中央政府各機關派赴國外各地區出差人員生活費日支數額表」、「國立清華大學校務基金自籌收入國外差旅費報支規定」、「各機關聘請國外顧問、專家及學者來臺工作期間支付費用最高標準表」等相關主計法規，若有重複支領單據、其他會計違規之情事，不予補助並須繳回其已領之獎補助金。
2. 本獎學金經費來源為研發處 2022 年國際競爭重點領域人才培育補助經費（Q類）。

八、獲本獎學金補助之人員，有以下義務

1. 於訪問／會議日程結束之翌日起 14 日內繳交心得報告 1 份並同意作為補助宣傳、招生或填報等目的使用。
2. 針對已出返國／完成會議者，心得提交時間為獲獎名單公告之日起 14 天內，並同意作為補助宣傳、招生或填報等目的使用。
3. 申請訪問補助者，應配合主計室規定繳交去程及回程之登機證影本、電子機票影本或航空公司出具之搭乘證明等憑證。

九、注意事項

1. 若遇不可抗力因素無法執行，應於 11 月中旬前簽署放棄同意書。
2. 因應新型冠狀病毒，衛生福利部疾病管制署將全球列為第三級警告，避免至當地所有非必要旅遊。
3. 外交部領事事務局發布世界各國因應武漢肺炎（COVID-19）疫情相關措施一覽表，並提醒在防疫期間，國人應避免不必要之海外旅行。倘有旅行之必要性，應於行前妥善查詢各國相關邊境及防疫措施；於海外旅行期間應遵守當地防疫規定，並注意自身衛生健康安全。
4. 考量各系、院、中心審查係依據申請者提出的計畫書內容進行推薦序排位，原則上不可變更訪問單位、訪問計畫。若無法依原訂單位、計畫執行，則屬於違反契約規定，應簽署放棄同意書，繳回補助金，名額優先保留給原申請單位；若原申請單位遇執行困難，另行由全球事務處規劃公告。
5. 參考網站：
 - A. 衛生福利部疾病管制署
<https://www.cdc.gov.tw/CountryEpidLevel/Index/NIUwZUNvckRWQ09CbDJkRVFjaExjUT09>
 - B. 外交部領事事務局
<https://www.boca.gov.tw/cp-56-5248-791bd-1.html>
 - C. 國立清華大學防疫專區
<http://2019-ncov.site.nthu.edu.tw/p/406-1499-173380,r8258.php?Lang=zh-tw>

十、附錄

1. 國立清華大學雙聯學位推廣補助辦法
2. 國立清華大學雙聯學位推廣補助作業細則暨附件 (PDF)
3. 申請用附件
4. 常見 QA

全球事務處承辦人：全球研究合作組詹小姐、林小姐、陳小姐

Email：drc@my.nthu.edu.tw

分機：62461、62470、62459

Call for Applications Dual Degree Subsidy

2022.08.29 update

According to the “Regulations for Joint/Dual-Degree Programs between National Tsing Hua University and Overseas Universities”, and the “Regulations for Dual Degree Subsidy”, National Tsing Hua University (NTHU) has formulated the Dual Degree Subsidy to promote dual degree programs, facilitate bilateral exchanges and collaborations, and foster talents.

The 2nd cycle of 2022 Dual Degree Subsidy is now open for application. Please follow the guidelines below and submit your application **by September 30, 2022**.

1. Eligibility

- Only NTHU degree students or professors are qualified.
- Applicants should maintain their student or faculty status during their stay abroad.
- The qualifications and travel plan must conform to the Ministry of Education’s Regulations of the year.
- Priority is given to projects regarding university-level collaboration and outbound visits.

2. About the Dual Degree Subsidy

	Types	Description	Target	Value
1	Seed Funding for Development of New Dual Degree Programs	To encourage NTHU academic units to explore potential opportunities for collaborations including establishing new agreements with overseas institutions which are currently NOT NTHU’s partner (i.e. without any dual degree agreement)	colleges and research centres (without dual collaboration)	Physical Meeting: max. NTD \$ 100,000 Virtual Meeting: max. NTD \$ 50,000
2	Bilateral Symposium Under A Dual Degree Program	To encourage interactions with existing partners (in terms of dual degree programs) and achieve sustainable partnership	colleges and research centres (with dual collaboration)	Physical Meeting: max. NTD \$ 100,000 Virtual Meeting: max. NTD \$ 50,000
3	Visit Under A Dual Degree Program	To facilitate bilateral exchanges including both students and academic faculty within a dual	dual degree students	max. NTD \$ 50,000

		degree program	faculties involved in dual programs	max. NTD \$ 50,000 granted based on the title
--	--	----------------	-------------------------------------	---

* Collaborations across units are welcome but the submission of application is strongly suggested to be done by the unit where the PI is affiliated.

3. Quotas

- Quotas for each cycle will be decided based on the annual budget.
- Recommendation should be submitted by colleges/research centres in order to the committee for final decision.

4. Schedule for the execution of projects

- The subsidy only applies to projects completed from January 1, 2022 to November 15, 2022.
- The recipients should complete their proposed projects by November 15, 2022, and submit the final report including claim for reimbursement by November 30, 2022. Late completion or submission will result in cancellation of the award.

5. Evaluation

- Applications will be evaluated by the colleges to which the applicants are affiliated; those recommended applications will be submitted to the Office of Global Affairs (drc@my.nthu.edu.tw) by September 30, 2022.
- Evaluation criteria: objectives and feasibility of the project, reputation of the collaborative partners, etc.
- The final discretion is reserved to the committee of the Dual Degree Subsidy Program.

6. Application Requirements

- Application should be submitted to the department/institute within the deadline set by the department/institute.
- Please download and complete the application forms below:
 - Application Form
 - Seed Funding for Development of New Dual Degree Program
 - Bilateral Symposium Under a Dual Degree Program
 - Visit Under A Dual Degree Program - Faculty
 - Visit Under A Dual Degree Program - Student
 - Contract
 - Invitation Letter
 - Recommendation Letter (Outgoing students are request)
 - Supporting documents

7. Grant

- Expense reimbursement should be in accordance with regulations of the university and the government.
- Duplicate reimbursements are not valid.
- Failing to comply with the regulations will result in cancellations of the award.

8. Obligations

- Submission of the final report should be within 14 days after completion of the project
- For those who have completed their project before application, submission of the final report should be within 14 days after being informed of the result.
- Submission of the final report is deemed to agree to be used for promotional purposes.

9. Notes

- If the implementation cannot be performed due to force majeure, a waiver of consent should be signed before mid-September.
If the project cannot be carried out due to force majeure, a signed waiver of consent is required before mid-November.
- In response to the novel coronavirus, the Centres for Disease Control, the Ministry of Health and Welfare have listed the world as a third-level warning to avoid all non-essential travel to the local area.
- The Bureau of Consular Affairs of the Ministry of Foreign Affairs has released a list of measures taken by countries around the world in response to the pneumonia (COVID-19) epidemic and reminded us that during the epidemic prevention period, people should avoid unnecessary overseas travel. If it is necessary to travel, you should properly check the relevant borders and epidemic prevention measures of each country before you travel; you should abide by local epidemic prevention regulations and pay attention to your own health and safety during overseas travel.
- Basically, any modification or alteration to the project could be considered as violating regulations of Dual Degree Subsidy. If this occurs, a signed waiver of consent is required, and the funding(if any) should be returned to the university.
- Reference website:
 - A. Centres for Disease Control, Ministry of Health and Welfare
<https://www.cdc.gov.tw/En>
 - B. Bureau of Consular Affairs, Ministry of Foreign Affairs
<https://www.boca.gov.tw/cp-56-5248-791bd-1.html>
 - C. National Tsing Hua University Novel Coronavirus Prevention Zone
<http://2019-ncov.site.nthu.edu.tw/p/406-1499-173380,r8258.php?Lang=zh-tw>

10. Appendix

- 1. National Tsing Hua University Double Degree Subsidy Regulation
- 2. National Tsing Hua University Double Degree Subsidy Rules and

Attachments (PDF)

- 3. Application forms(WORD) and contract (PDF)
- 4. FAQ

Contact: Division of Global Research Collaboration

E-mail: drc@my.nthu.edu.tw

Call: 03-5162461, 62470, 62459